
Elke maand reageren de politieke partijen van Zaanstad op een stelling. De stelling van deze 
week gaat over het huishoudboekje van de gemeente, de Begroting 2024-2027. Zaanstad 
gaat ervan uit in 2026 een miljoenentekort te hebben, als het Rijk vanaf dat jaar niet genoeg 
geld geeft. “Met het oog op de onzekere Rijksinkomsten is een verhoging nu van de 
gemeentelijke belastingen verstandig.” Voor ieders huishoudboekje geldt tenslotte; hoe 
houd je inkomsten en uitgaven zo goed mogelijk in balans?  

ChristenUnie: Rijk moet met een oplossing komen
Het tekort op de begroting vanaf 2026 is niet ontstaan door te lage gemeentelijke 
belastingen, maar door een scheve verhouding tussen opgelegde taken en het 
daarvoor benodigde geld vanuit het Rijk. De oplossing moet dan ook gezocht 
worden bij het Rijk. De vraag of gemeentelijke belastingen al dan niet verhoogd 
zouden moeten worden staat hier wat ons betreft los van.

Hanneke 
Veurink-Malda

ROSA: Na prijsstijgingen kan burger geen lastenverhoging hebben
We komen net uit een periode met een enorme inflatie. Voor veel van onze 
inwoners is het moeilijk de eindjes aan elkaar te knopen. Die zitten dus niet te 
wachten op nog hogere lasten. Daarom is het goed dat we er nu voor kiezen de 
stijging te beperken en stevig in gesprek te gaan met het Rijk over een oplossing.

Hans
Kuyper

Democratisch Zaanstad: Zaanstad leeft op te grote voet
Oneens. Het wordt tijd dat de gemeente kritisch kijkt naar haar ambities en beseft 
dat zij op te grote voet leeft. De aankoop van de IKEA-kavel is daar een voorbeeld 
van. Dit zal € 13,5 miljoen kosten, terwijl de begroting niet meerjarig sluitend is. 
www.democratischzaanstad.nl
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SP: Rijk zal zwichten voor verzet gemeenteraden
Verhoging van de gemeentelijke belastingen is voor wat betreft het 
begrotingstekort vanaf 2026 niet verstandig. De VNG, die opkomt voor gemeenten, 
en het actiecomité Raden in Verzet (waarbij de gemeenteraad van Zaanstad 
is aangesloten), strijden voor een hogere Rijksbijdrage vanaf het zogenaamde 
‘ravijnjaar’ 2026. De verwachting is dat het Rijk het onderspit delft en vanaf 2026 
voldoende geld aan gemeenten gaat overmaken.

Anna
de Groot

POV: Eerder bezuinigen op de klimaatuitgaven
NEE. Bezuinigingen op de Rijksuitkeringen aan de gemeenten mogen niet leiden 
tot een lastenverhoging voor de Zaanse burgers. Niet nu en niet straks. Wanneer 
er vanaf 2026 geen extra geld vanuit Den Haag komt, moet worden bezuinigd, bijv. 
op de klimaatuitgaven. Want voor een reductie van slechts 0,00036 graden wordt 
hieraan, ook in de begroting van Zaanstad, wel erg veel geld uitgegeven.

Ton
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Partij voor de Dieren: Meer willen en op de pof leven is niet onze weg
Wij kijken liever eerst kritisch naar projecten die slecht zijn voor een groene 
toekomst. Die kunnen we schrappen. Er is veel geld dat Zaanstad haast 
automatisch uitgeeft. Altijd maar meer willen en op de pof leven is niet de weg die 
wij kiezen. Welzijn en gezondheid voorop, in een samenleving waar we goed zijn 
voor elkaar, voor dieren en de aarde.

Melchior
Mattens

D66: De lobby bij het Rijk moet geld opleveren
Oneens. Verhogen van de lokale belastingen is niet de reflex die we moeten hebben 
als het rijk de gemeenten kort. De lobby voor meer geld van het rijk loopt nog volop 
trouwens. Als het rijk taken naar de gemeente overdraagt, hoort daar natuurlijk 
ook voldoende geld tegenover te staan. Geen taken zonder knaken!

Flip
Hoedemaeker

GroenLinks: De rekening van het Rijk moeten we niet bij burger leggen
GroenLinks is het pertinent oneens met deze stelling. De tekorten in 2026 ontstaan 
door een disbalans tussen de decentrale taken die de gemeenten moeten uitvoeren 
en het geld dat zij daarvoor krijgen van het Rijk. De rekening hiervoor bij de burger 
leggen, vinden wij onterecht. Zeker in een tijd waarin de kosten voor de burger al 
enorm oplopen.

Natascha 
Stroo

CDA: Nieuwe kabinet zal gemeenten tegemoet komen
Oneens. Voor de jaren 2024 en 2025 kan de gemeente Zaanstad de begroting zonder 
belastingverhoging rond krijgen. Wij hebben er alle vertrouwen in dat een nieuwe 
regering ook vanaf 2026 met een realistische afdracht richting gemeenten komt 
en dat Zaanstad op de huidige voet verder kan met het aanpakken van de Zaanse 
uitdagingen en kansen.
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PvdA: Inwoners staan voorop, Den Haag niet
De PvdA wil nu naast onze inwoners staan en niet Den Haag tevreden stellen. 
De keuze voor een niet-sluitende begroting van 2026 is noodzakelijk omdat de 
gemeente te weinig geld krijgt voor haar taken. De bestaanszekerheid van mensen 
komt onder druk te staan. De VNG ondersteunt ook onze  oproep voor realistische 
begrotingen, gebaseerd op huidige taken, investeringsbehoeften, inflatie, rente, 
coalitie-ambities en verwachte schommelingen.
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Groep Lassooy: Lastenverhoging onverstandig en laatste redmiddel
Verhoging van de gemeentelijke belastingen is een laatste redmiddel en niet 
verstandig. Toch moeten er meer woningen komen en moeten de infrastructuur 
en openbare ruimte op orde zijn. Mensen willen zich bovendien veilig voelen. En 
dan moet er ook nog ruimte zijn voor ambities. Geen gemakkelijke opgave. De 
gemeente moet goed onderbouwde keuzes maken in wat we als gemeente wel of 
niet meer doen.
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